
Protokół  Nr XXXVIII/17
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 12 października 2017r.

XXXVIII Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXXVIII/448-467/17.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  13  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Przewodniczący powołał również:
 sekretarza obrad – proponując kandydaturę p.Rajmunda Gazda,
 Komisję  Uchwał  i  Wniosków  –  proponując  kandydatury  p.Bartłomieja  Marek  oraz

p.Grażyny Matuszczyk.

Jako Przewodniczącego Komisji wskazano Radnego Bartłomieja Marek.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący  poinformował,  że  zachodzi  konieczność  uzupełnienia  porządku  obrad  o  dwa
dodatkowe projekty uchwał w sprawie:

 uchylenia uchwały Nr XXXVII/441/17 z dnia 7 września 2017r. w sprawie sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  położonego w Orzeszu
oraz dzielnicy Jaśkowice (zmiany obszarowe),

 przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla te-
renu  położonego  w  północno-zachodniej  części  miasta  Orzesze  oraz  obrębie  Jaśkowice
(zmiany obszarowe). 

Dodał,  że  projekty  uchwał  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Komisję  Gospodarki
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący uzupełnienia porządku obrad o wyżej
przedstawione projekty uchwał.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.

Przewodniczący  poinformował,  że  wprowadzone  projekty  uchwał  rozpatrzone  będą  w  punkcie
7 jako ostatnie. 
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3.Wręczenie  nagród  osobom nagrodzonym w ogólnopolskiej  kampanii  Zachowaj  Trzeźwy
Umysł 2017

Przewodniczący  wręczył  nagrody  laureatom  nagrodzonym  w  konkursie  literacko-plastycznym
„Na skrzydłach przyjaźni” organizowanym w ramach ogólnopolskiej kampanii „Zachowaj trzeźwy
umysł” w 2017 roku. Przedstawił, że konkurs przeznaczony był dla uczniów szkół podstawowych
oraz gimnazjalistów. Wyjaśnił, że uczniowie mieli za zadanie wykonanie pracy plastycznej lub lite-
rackiej obrazującej przygodę z wybranym bohaterem literackim, który ma cechy dobrego przyjacie-
la. 

Laureatami zostali: 

 uczennice SP Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie - Maja Porębska, Martyna Pierschkalla, Barbara
Profaska,

 uczeń SP Nr 6 w Orzeszu-Zawiści – Kamil Knap,
 uczennica SP Nr 7 w Orzeszu-Gardawicach – Natalia Kuchta,
 uczennice ZS w Orzeszu – Natalia Herman, Agnieszka Maj.

4.Wręczenie uczniom stypendiów naukowych za II semestr roku szkolnego 2016/2017
Przewodniczący poinformował, że stypendia zostały przyznane 95 osobom na podstawie uchwały
Nr  XII/95/11  Rady Miejskiej  Orzesze  z  dnia  31.08.2011r.  w sprawie  zasad  i  trybu  udzielania
uczniom  stypendiów  za  wyniki  w  nauce  w  ramach  lokalnego  programu  wspierania  edukacji
uzdolnionych uczniów z terenu Gminy Orzesze. 

Stypendia za II semestr roku szkolnego 2016/2017 otrzymali: Patryk Banach, Julia Chrapiec, Klau-
dia Czobot, Natalia Dudzik, Wojciech Jordan, Paulina Kozielska, Anna Krawczyk, Adam Łukasik,
Angelika Michalik, Adrian Moś, Kordian Moś, Mateusz Ostrycharz, Patrycja Pisarzowska, Paweł
Płaszczyk, Maja Ptaszkowska, Jakub Puchała, Rafał Ryś, Paweł Siedlok, Roksana Snopek, Woj-
ciech Stelmach, Adam Szmajduch, Eryk Świerczek, Natalia Wiechuła, Jan Wypiór, Joanna Falkow-
ska, Szymon Grzegorzek, Szymon Przybyla, Marta Gołka, Adam Burszka, Marek Szlejter, Maria
Szlejter, Emilia Wyra, Franciszek Wyra, Marta Zajusz, Oliwia Kowalska, Julia Kurzawska, Kata-
rzyna Pasieka, Maciej Starzak, Monika Żołneczko, Bianca Broja, Szymon Oberda, Hanna Szczyku-
towicz, Julia Szczykutowicz, Alexander Broda, Jakub Ćwiok, Mikołaj Harazin, Julia Markiton, Ka-
rolina Nowak, Sara Piątek, Wojciech Pogonowski, Dominik Sabiniok, Kacper Szyszka, Marta Ta-
backa, Natalia Wojdacz, Julia Borowska, Sylwia Marcol, Michał Papała, Paulina Płonka, Jakub Ru-
rański,  Julia  Sikora,  Julia  Todys,  Anna Wyrobek,  Julia  Makosz,  Dorota Suchoń,  Piotr  Mendel,
Klaudia Bury, Zuzanna Skutela, Zofia Błażyca, Filip Pojda, Joanna Szyszka, Agnieszka Bonczek,
Maja Tokarczyk, Anna Kadłubek, Martyna Noras, Anna Pacześ, Daniel Cogiel, Sebastian Macio-
szek, Robert Kret, Joanna Dyczka, Wiktoria Oleś, Paulina Skrzypiec, Justyna Sarzyńska, Paulina
Smorzik, Natalia Strzoda, Martyna Burszka, Natalia Dyczka, Anna Kurzyca, Karolina Kwiotek, Pa-
weł Piątek, Adam Kaczmarczyk, Anna Buchalik, Marcin Kroczek, Daniel Liszowski, Józef Skrzyp-
czyk, Roksana Szrubarz.  

W trakcie punktu 4 na posiedzenie przybył Radny Aleksander Tabacki – 14 osób obecnych na sali.
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5.Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXXVII Sesji
Rady Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją do protokołu nie została zgłoszona żadna uwaga.

6.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Burmistrza  poinformował,  że  sprawozdania  z  poszczególnych  Wydziałów  i  Referatów  zostały
radnym dostarczone na piśmie i prosi o zadawanie ewentualnych pytań. 

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
 postępowanie  na  zadanie  „Dostawa  wody  źródlanej”  dotyczy  dostawy  ostatniej  części

produktów żywnościowych do przedszkoli,
 trwa  ocena  dwóch  złożonych  ofert  i  wzywani  są  oferenci  do  ich  uzupełniania

w  postępowaniu  dotyczącym  zimowego  utrzymania  dróg  gminnych  i  wewnętrznych  na
terenie miasta Orzesze 2017/2018,

 wyczerpane  zostały  wszystkie  możliwe  środki  odnośnie  trwającego  postępowania
administracyjnego dot. wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji
pn. „Ekskluzywna spalarnia zwłok zwierzęcych o niskiej intensywności i małej zdolności
produkcyjnej”,

 budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych jest na etapie projektowania,
 bezpłatne szkolenie „Przezwyciężanie nieśmiałości u dzieci”, na które zakwalifikowało się

dwóch  nauczycieli  z  orzeskich  szkół  rekomendowane  jest  przez  Państwową  Agencję
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,

 stan ludności Orzesza na koniec III kwartału 2017r. wynosił 20.239 mieszkańców,
 przyjęte  i  zrealizowane  zgłoszenia  weterynaryjne  dotyczyły  ucieczki,  zaginięcia  oraz

potrąceń zwierzyny,
 kontrola  nieruchomości  w  zakresie  gospodarki  śmieciowej  prowadzona  jest  w  związku

z weryfikacją składanych deklaracji,
 miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  Orzeszu  dla

sołectw:  Woszczyce  oraz  Królówka,  etap  I  kopalnia  piasku w sołectwie  Woszczyce  na
granicy  z  Miastem Żory  może  nie  być  realizowany,  ze  względu  na  kolejne  odrzucenie
wniosku  związanego  z  uzyskaniem  zgody  na  przeznaczenie  gruntów  leśnych  na  cele
nieleśne,

 budowa  żłobka  w  Orzeszu  ma  być  zakończona  we  wrześniu  2018  roku,  a  budynku
komunalnego w październiku 2018 roku,

 budowa garażu dla OSP Zgoń została zakończona.

7.Podjęcie uchwał w sprawie:
 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekt uchwały, co zamieszczone jest w załączniku Nr 1 do
protokołu.

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030
została przyjęta przy 13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”.
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 zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekt uchwały, co zamieszczone jest w załączniku Nr 2 do
protokołu.

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok została przyjęta przy 14 gł. „za”
– jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Fabrycznej, oznaczonej jako działka nr 1071/28 (3 projekty uchwał o powierzchni:
11m2, 15,40m2, 18m2)

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwały  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował, że dzierżawy dotyczą dotychczasowych dzierżawców terenu w dwóch przypadkach
pod garaż oraz w jednym przypadku pod pomieszczenie gospodarcze.

Uchwały Nr XXXVIII/450/17, Nr XXXVIII/451/17 oraz Nr XXXVIII/452/17 w sprawie wyrażenia
zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Fabrycznej oznaczo-
nej jako działka nr 1071/28 w drodze oddzielnego głosowania zostały przyjęte przy 14 gł. „za” -
jednogłośnie. 

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Fabrycznej, oznaczonej jako działka nr 1074/28 (4 projekty uchwał o powierzchni:
240m2, 300m2, 352m2, 500m2)

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwały  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował,  że  dzierżawy  dotyczą  dotychczasowych  dzierżawców  terenu  pod  prowadzenie
ogródków działkowych.

Uchwały Nr XXXVIII/453/17, Nr XXXVIII/454/17, Nr XXXVIII/455/17 oraz Nr XXXVIII/456/17
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28 w drodze oddzielnego głosowania zostały przyję-
te przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Św.Wawrzyńca

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował, że dzierżawa dotyczy terenu w rejonie OSP Orzesze pod pawilon handlowy.
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Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Św.Wawrzyńca została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Szklarskiej

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował, że dzierżawa dotyczy terenu w rejonie Huty Szkła Orzesze pod garaż tymczasowy.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Szklarskiej została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy
ul.Gliwickiej

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował, że dzierżawa dotyczy stawu w sąsiedztwie rzeki Bierawski w rejonie ulic Dolnej
i Gliwickiej.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Gliwickiej została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Matejki, ozna-
czonej jako działka nr 980/2 o pow.131m2

 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Matejki, ozna-
czonej jako działka nr 981/2 o pow.129m2

 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Matejki, ozna-
czonej jako działka nr 982/2 o pow.129m2

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwały  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował,  że uchwały są następstwem złożonych przez mieszkańców wniosków o sprzedaż
działek będących własnością gminy na polepszenie warunków swoich sąsiadujących działek.

Uchwały Nr XXXVIII/460/17, Nr XXXVIII/461/17 oraz Nr XXXVIII/462/17 w sprawie wyrażenia
zgody na zbycie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Matejki w drodze oddzielnego głoso-
wania zostały przyjęte przy 14 gł. „za” - jednogłośnie. 

 nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji – ul.Fabryczna

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

5



Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami p.Maciej Bany poin-
formował, że nabycie dotyczy dwóch działek PKP, użytkowanych wieczyście przez gminę stano-
wiących część pasa drogowego gminnej drogi wewnętrznej. Dodał, że nabycie pozwoli na dostoso-
wanie stanu prawnego nieruchomości drogowej, a także przekazanie prawa własności tej nierucho-
mości uwolni gminę z obowiązku ponoszenia dodatkowych obciążeń za teren wykorzystywany do
realizacji zadań własnych.

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji – ul.Fabryczna została przyjęta
przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji – ul.Stalmacha

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami p.Maciej Bany poin-
formował, że jest to analogiczna sprawa do uprzednio podjętej uchwały. Dodał, że nabycie dotyczy
działek użytkowanych wieczyście przez gminę stanowiących część pasa drogowego gminnej drogi
publicznej. 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji – ul.Stalmacha została przyjęta
przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

 określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymie-
nionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela w tym
psychologów, logopedów, doradców zawodowych oraz nauczycieli wspomagających za-
trudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Orzesze

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.  Przedstawił również protokół
z dnia 11.10.2017r. z przeprowadzenia konsultacji społecznych w celu poznania opinii organizacji
pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie, na temat tego projektu uchwały.
Protokół z przeprowadzonych konsultacji stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Z-ca Burmistrza poinformowała, że pojawiła się w szkołach konieczność zatrudnienia nauczycieli
wspomagających, a ponieważ dotyczy to grupy specjalistów do kompetencji Rady należy ustalenie
pensum tygodniowego  wymiaru  godzin  ich  pracy.  Dodała,  że  proponuje się  również  uchylenia
dwóch poprzednich uchwał podjętych w tej sprawie, ze względu na zapis mówiący, że są to zajęcia
prowadzone  bezpośrednio  z  tymi  uczniami  a  Rozporządzenie  z  dnia  1  września  br.  określa
45 minutowy czas zająć bezpośrednich. Stwierdziła, że pozwoli to uniknąć komplikacji i wrócić do
60 minutowego czasu  tych zajęć.

Uchwała w sprawie  określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela w tym psy-
chologów, logopedów, doradców zawodowych oraz nauczycieli wspomagających zatrudnionych w
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Orzesze została przyjęta przy 14 gł. „za” –
jednogłośnie.

 uchylenia uchwały Nr XXXVII/441/17 z dnia 7 września 2017r. w sprawie sporządze-
nia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  położonego  w
Orzeszu oraz dzielnicy Jaśkowice (zmiany obszarowe)
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 przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu położonego w północno-zachodniej części miasta Orzesze oraz obrębie Jaś-
kowice (zmiany obszarowe)

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  p.Maciej  Bany
poinformował,  że  w  podjętej  we  wrześniu  uchwale  użyto  nazewnictwa  „dzielnica  Jaśkowice”,
a w związku z tym, że w Orzeszu dzielnice nie występują postanowiono uchwałę uchylić i podjąć
nową z nazwą „obręb Jaśkowice”,  aby nie  było problemu przy ocenie planu. Dodał,  że  obszar
opracowania planu pozostaje bez zmian. 

Uchwała po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków w sprawie uchylenia
uchwały Nr XXXVII/441/17 z dnia 7 września 2017r. w sprawie sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  położonego  w  Orzeszu  oraz  dzielnicy  Jaśkowice
(zmiany obszarowe) została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

Uchwała  po  odczytaniu  przez  Przewodniczącego  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
położonego  w  północno-zachodniej  części  miasta  Orzesze  oraz  obrębie  Jaśkowice  (zmiany
obszarowe) została przyjęta przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

8.Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych

Przewodniczący odczytał informacje dotyczące złożonych oświadczeń majątkowych przez:

 radnych – załącznik Nr 4 do protokołu
 przewodniczącego oraz burmistrza – załącznik Nr 5 do protokołu
 dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz osoby wydające decyzje administracyjne – za-

łącznik Nr 6 do protokołu.

9.Wskazanie zadań do realizacji w ramach LGD
Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Remontów  poinformował,  że  ze  względu  na  znacznie
przekroczoną kwotę w przetargu na zadania, które miały być realizowane w ramach LGD zgodnie
z  pierwszym  ogłoszonym  konkursem,  w  miesiącu  kwietniu  2018  roku  za  zgodą  władz  LGD
zostanie ogłoszony kolejny konkurs dla Orzesza i 4 innych gmin będących w takiej samej sytuacji.
Wyjaśnił,  że liczba zadań musi zostać zmniejszona, w związku z czym jest propozycja,  aby do
konkursu w ramach LGD zgłosić 5 boisk przyszkolnych w Jaśkowicach, Woszczycach, Zgoniu,
Mościskach i Zazdrości. Dodał, że zadania te opiewają na kwotę 600-700tys.zł, z czego 370tys.zł
ma pochodzić ze środków LGD. Przedstawił również, że zgodnie z ustaleniami w budżecie na rok
2018 będzie musiała być zabezpieczona oddzielna kwota w wysokości 95tys.zł z przeznaczeniem
na:

 plac zabaw w Zawadzie - 50tys.zł,
 plac zabaw na osiedlu XXV lecia w Centrum - 30tys.zł,
 przebudowę boiska w Zawiści oraz zakup dwóch dodatkowych urządzeń fitness - 15tys.zł.

W związku z pytaniami wyjaśnił, że po podjęciu przez Radę decyzji, zostanie zlecone wykonanie
dokumentacji boiska w Zazdrości oraz naniesienie poprawek do dokumentacji już opracowanych.
Stwierdził,  że obecna kwota rezerwowana na boiska powinna być wystarczająca i nie należy się
obawiać braku rozstrzygnięcia przetargów.
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Radny  Eugeniusz  Szala  stwierdził,  że  w  przypadku  braku  przyznania  dofinansowania  z  LGD
w kwocie 370tys.zł żadne z zadań nie powinno być realizowane.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek: „kto jest za realizacją 5 boisk (Jaśkowice, Wosz-
czyce, Zgoń, Mościska i Zazdrość) w ramach LGD oraz 3 zadań (plac zabaw w Zawadzie oraz na
osiedlu XXV lecia w Centrum, przebudowa boiska w Zawiści i zakup dwóch dodatkowych urzą-
dzeń fitness) w ramach środków zabezpieczonych w budżecie miasta na 2018 rok?”

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.

10.Zatwierdzenie planu remontów dróg

Przewodniczący przystąpił do przegłosowywania pozycji z materiału rozdanego radnym na Sesji w
dniu 07.09.2017r.

Z wykazu dróg publicznych gminnych:

 ul.Odrodzenia w kwocie 400tys.zł z budżetu gminy – 14 gł. „za” (jednogłośnie), 
 ul.Dębowa w kwocie 405tys.zł – 1 gł. „za”, 8 gł. „przeciw” i 5 gł. „wstrzymujących się”

Radny Bartłomiej Marek stwierdził, że mieszkańcy oczekują przeprowadzenia remontu tej
drogi w roku 2018, jednak zaskakująco wysoko wyceniony jest jej remont.

 ul.  Krasickiego (od ul.Szkolnej  do ul.Wyzwolenia)  w kwocie 113tys.zł  z  czego 80tys.zł
z budżetu gminy oraz 33tys.zł z funduszu sołeckiego – 14 gł. „za” (jednogłośnie),

 ul.K.Miarki  – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 droga za Domem Towarowym w kwocie 99.120zł – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Matejki – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Staszica – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Żwirki i Wigury – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Reymonta – 14 gł. „za” (jednogłośnie),

Naczelnik Wydziału Komunalnego poinformował, że na tej drodze nie ma miejsca do za-
wracania i koniecznością będzie wystąpienie do Ministra o zgodę na odstępstwa od warun-
ków technicznych. Dodał, że brak tej zgody spowoduje konieczność odstąpienia od przebu-
dowy tej drogi.

 ul.Dolna – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Kpernika (odcinek dojazdu do targowiska) – 12 gł. „za” i 2 gł. „wstrzymujące się”,
 ul.Kopernika  (od  ul.Kopernika  do  ul.Dolnej)  –  12  gł.  „za”  i  1  gł.  „wstrzymujący  się”

(1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu),
 ul.Wiosny Ludów (od ściany lasu) – 14 gł. „za” (jednogłośnie),
 ul.Żeromskiego – 14 gł. „za” (jednogłośnie),

Po opuszczeniu przez Przewodniczącego kolejnych pozycji w wykazie dróg publicznych gminnych
dotyczących  ulic  w  Zazdrości,  Woszczycach  i  Gardawicach,  Radny  Janusz  Zgoł  stwierdził,
że prowadzenie głosowania w takiej formie jest krzywdzące dla sołectw i złożył wniosek o ogłosze-
nie kilkominutowej przerwy.
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Przewodniczący wyjaśnił, że grupa radnych ustaliła realizację w roku 2018 w sołectwach Zazdrość,
Woszczyce i Gardawice dróg wewnętrznych, co zostanie poddane pod głosowanie w odpowiedniej
kolejności zgodnie z wykazem dróg wewnętrznych.

W wyniku głosowania wniosek Radnego Janusza Zgoł o ogłoszenie przerwy nie został przyjęty –
6 gł. „za” i 7 gł. „przeciw”.

 ul.Słowiańska – 12 gł. „za” (2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu),
 ul.Kopaniny (od ul.Świerkowej) w kwocie 100tys.zł z czego 75tys.zł z budżetu gminy oraz

25tys.zł z funduszu sołeckiego – 14 gł. „za” (jednogłośnie).

Radna  Grażyna  Bortlik  przypomniała  o  deklaracji  mieszkańca  dotyczącej  położenia
na ul.Jeżynowej dywanika asfaltowego po wykonaniu przez gminę podbudowy. 

Z wykazu dróg wewnętrznych:

 ul.Łokietka na całej długości – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu),
 ul.Fabryczna (Budowlanych)  nawierzchnia + chodnik – 12 gł.  „za” (2 osoby nie wzięły

udziału w głosowaniu),
 boczna ul.Żorskiej (do nr 92E) wykonanie całego odcinka pozostawiając do ustalenia spo-

sób utwardzenia, zgodnie z czym zostanie wyliczony koszt. Kwota 33tys.zł z funduszu so-
łeckiego, pozostała część do zabezpieczenia w budżecie – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła
udziału w głosowaniu),

Radny Janusz Zgoł zwrócił się o wyjaśnienie sensu i zasadności rozdania na Komisji Gospodarki
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy w dniu 10.10.2017r. radnym drugiego mate-
riału dot. remontów dróg w 2018 roku, skoro głosowanie przebiega zgodnie z pierwszym materia-
łem.

Z-ca Burmistrza poinformowała, że pierwszy materiał był wykazem dróg wymagających remontu
natomiast spis drugi zawierał pierwsze pozycje wskazane przez poszczególnych radnych na spotka-
niu w dniu 21.09.2017r. w związku z koniecznością wyliczenia kwoty, którą trzeba będzie zabez-
pieczyć w budżecie. 

 ul.Emilii Plater – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu),
 ul.Rynek dojazd do nr 16 – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu),
 ul.Gliwicka (boczna do nr 24-26) – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu),
 ul.Wiosny  Ludów  (boczna  za  TESCO)  –  13  gł.  „za”  (1  osoba  nie  wzięła  udziału

w głosowaniu),
 boczna  ul.Bukowiny  (do  nr  47-49A)  –  12  gł.  „za”  (2  osoby  nie  wzięły  udziału

w głosowaniu),
 boczna  ul.Wiosny  Ludów  do  nr  23b)  –  12  gł.  „za”  (2  osoby  nie  wzięły  udziału

w głosowaniu).

Z wykazu dróg powiatowych:

 ul.Żorska (dofinansowanie w kwocie 250tys.zł) – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału
w głosowaniu),

 ul.Modrzewiowa (dofinansowanie w kwocie 100tys.zł) – 13 gł. „za” (1 osoba nie wzięła
udziału w głosowaniu),
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 ul.Dojazdowa (dofinansowanie w kwocie 150tys.zł) – 12 gł. „za” i 1 gł. „przeciw” (1 osoba
nie wzięła udziału w głosowaniu).

Przewodniczący proponował dofinansowanie do remontu ul.Łąkowej na odcinku w Sołectwie Gar-
dawice,  jednak Radny Rajmund Gazda zawnioskował o przeznaczenie  dofinansowania remontu
ul.Dojazdowej.

Radny Janusz Zgoł wyraził sprzeciw do sposobu podziału środków na remonty dróg w 2018 roku
oraz sposobu przeprowadzonego głosowania. Dodał, że taki podział środków znacząco krzywdzi
Woszczyce i Królówkę, gdzie drogi również wymagają remontu.

Przewodniczący wyjaśnił, że w Centrum jest dużo więcej dróg gruntowych wymagających popra-
wienia nawierzchni niż w sołectwach. Dodał, że przy tych drogach w centrum jest więcej zabudo-
wań, jak również ruch na nich jest znacznie większy niż na drogach sołectw. 

Radny Bartłomiej Marek zwrócił się o uwzględnienie w planie remontów na 2018r. ul.Dębowej.
Stwierdził, że chodzi tylko o utwardzenie gruntu bez nawierzchni asfaltowej, gdyż obecnie po opa-
dach deszczowych uniemożliwiony jest przejazd tą drogą. Dodał, że na taki zakres powinna wystar-
czyć kwota ok.165tys.zł, gdyż jest to kwestia utwardzenia na szerokości 3,5m bez pobocza.

Radny  Jan  Spendel  poinformował,  że  mieszkańcy  zadecydowali  zrezygnować  w  roku  2018
z remontu ul.Jeziorskiej na rzecz zakupu działki, gdyż w Zazdrości nie będzie miejsca na organiza-
cję festynów. Dodał, że droga ta nie została przegłosowana do planu remontów dlatego zwraca się z
prośbą o wykonanie przebudowy bocznej drogi ul.Żorskiej na krótszym odcinku, tak aby środki
mogły być w budżecie przeznaczone na zakup działki. 

Burmistrz stwierdził, że musi mieć czas na policzenie kosztu remontu wskazanych dróg oraz prze-
analizowanie tematu uwzględniając zarówno to co zostało przegłosowane jak również możliwości
finansowe gminy.  

Przewodniczący zwrócił  uwagę na brak zasadności dalszego funkcjonowania progów zwalniają-
cych zamontowanych na ul.Bukowina, które powodują zniszczenia płotów, z powodu zjeżdżania
przez kierowców jedną stroną samochodu na pobocze. Dodał, że na drogach powiatowych budowa-
ne są progi zwalniające a np. na ul.Jaśkowickiej brak jest wyznaczenia osi jezdni. Zwrócił także
uwagę na suche drzewa przy drogach powiatowych, które zagrażają bezpieczeństwu. Stwierdził, że
na ul.Bukowina zostały wyczyszczone studzienki  kanalizacji  deszczowej  bez udrażniania  samej
rury, w związku z czym przeprowadzone prace nie spełniają roli. 

11.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  została  złożona  żadna
interpelacja.

12.Zapytania i wolne wnioski
1/  Przewodniczący poinformował, że w związku z wystosowanymi pismami dotyczącymi zawarcia
porozumienia międzygminnego celem ujednolicenia lub zmniejszenia dysproporcji stawek taryf dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę dla osób korzystających z urządzeń wodociągowych wziął udział
w obecności  jeszcze dwóch radnych w posiedzeniu Komisji  Infrastruktury Miejskiej  i  Ochrony
Środowiska   Rady  Miasta  Tychy.  Odczytał  także  stanowisko  Prezydenta  Miasta  Tychy  w  tej
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sprawie,  który nie znajduje uzasadnienia do zawarcia  takiego porozumienia oraz uchwałę Rady
Miasta Lędziny w sprawie wyrażenia poparcie dla zawarcia takiego porozumienia.

2/ Przewodniczący przedstawił:
 wyjaśnienie  Burmistrza  Miasta  Orzesze  kierowane do Kancelarii  Prezydenta  RP będące

odpowiedzią na pismo dotyczące sprawy wykonania urządzeń zapobiegających szkodom
lub  przywrócenia  stanu poprzedniego,  w związku  ze  zmianą  stanu  wody na  gruncie  ze
szkodą dla gruntów sąsiednich. Dodał, że w tej sprawie wpłynęła również kolejna skarga.
Pani Marzena Nowak wyjaśniła, że pismo nazwane przez nadawcę skargą w swojej treści
nie  posiada znamion skargi,  dlatego zostało  zakwalifikowane jako wniosek i  w tym też
trybie będzie udzielana odpowiedź,

 zaproszenie Archidiecezji Katowickiej na rekolekcje dla samorządowców.
Poinformował, że do Biura Rady wpływają wnioski dot. zabezpieczenia w budżecie na przyszły rok
środków finansowych na wykonanie zadań. Dodał, że pisma te zostaną przekazane do rozpatrzenia
przez poszczególne komisje przy analizie budżetu na 2018 rok.

3/ Burmistrz poinformował o:
 odbytym  w  Orzeskim  Urzędzie  spotkaniu,  na  którym  omówiono  prace  związane

z przebudową drogi 925. Dodał, że w spotkaniu wziął udział marszałek Wojciech Saługa,
wiceprzewodniczący Sejmiku Grzegorz Wolnik, burmistrz Czerwionki-Leszczyn Wiesław
Janiszewski  oraz  przedstawiciele  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  Katowicach.
Dopowiedział,  że na spotkaniu poruszona została również sprawa kaucjonowania butelek
typu PET,

 przeprowadzonej weryfikacji zatrudnienia w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Orzeszu,
 planowanym  na  dzień  13.10.br.  spotkaniu  z  przedstawicielami  firmy  zajmującej  się

opracowywaniem  i  doradztwem  w  zakresie  realizacji  inwestycji  montażu  instalacji
fotowoltaicznych.

4/ Sekretarz Miasta poinformowała, że zgodnie z wnioskiem Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki,
Rekreacji  i  Sportu  skontaktowano  się  ze  Fundacją  Silesia  z  Chorzowa,  która  wyraziła  wolę
uczestnictwa  w  Sesji  celem  uroczystego  wręczenia  tabliczki  informującej  o  możliwości
posługiwania się w Urzędzie mową śląską. 

5/  Radca  Prawny poinformował,  że  w sprawie  ustalenia  prawa do najmu mieszkania  w Domu
Nauczyciela w Gardawicach został wystosowany wniosek o sprostowanie treści wyroku, który nie
jest korzystny dla gminy i zapisy w nim są sprzeczne. Dopowiedział,  że sprawa dotyczy dwóch
oddzielnych lokali a wyrok mówi o jednym lokalu o dwóch numerach. Wyjaśnił, że na podstawie
zeznań  świadków  Sąd  przyznał  prawo  do  najmu  mieszkania  ubiegającemu  się,  pomimo,
że dokumenty złożone przez Urząd wskazywały zasadność żądania gminy. 

Radni w osobach Damian Mrowiec, Piotr Szola i Eugeniusz Buchalik negatywnie odnieśli się do
sposobu  prowadzenia  przez  Radcę  Prawnego  tej  sprawy  przed  Sądem.  Stwierdzili,  że
niedopuszczalnym jest brak wniesienia apelacji przy niekorzystnym dla gminy wyroku oraz brak
obecności przedstawiciela gminy na rozprawie. Dodali,  że skoro wyrok jest prawomocny to już
żadne sprostowanie najprawdopodobniej nie będzie chodziło w grę.
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13.Zamknięcie Sesji
 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XXXVIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 
 
Sesja trwała od godz. 16,00 do godz. 21,20.

           Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak          mgr inż. Jan Mach
                                                                                                                                                                                                

Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz
4. Gazda Rajmund
5. Mach Jan 
6. Marek Bartłomiej 
7. Matuszczyk Grażyna
8. Mrowiec Damian
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Szala Eugeniusz
12. Szola Piotr
13. Tabacki Aleksander
14. Zgoł Janusz

Radni nieobecni:
-  Kiecka Damian

W Sesji wzięli również udział:

 p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
 p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
 p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
 p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
 p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
 p.Alina Mika - Naczelnik Wydziału UM
 p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
 p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
 p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
 p.Teresa Macioszek - Kierownik Referatu UM
 p.Łukasz Podkowik - Strażnik SM
 Radca Prawny
 przedstawiciel prasy

Orzesze, dnia 19.10.2017r.
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